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Συντριπτική πλειοψηφία - 
όπως ήταν αναμενόμενο - 
συγκέντρωσε εντός Βουλής 

η αναθεώρηση του άρθρου 16 του 
Συντάγματος καθώς η μαραθώνια 
συζήτηση στην Επιτροπή ανέδειξε 
πανίσχυρη συναίνεση ΝΔ και 
ΠΑΣΟΚ και οι μόνες διαφωνίες 
που εκφράστηκαν ήταν από τέσ
σερις βουλευτές της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης τους.Βενιζέλο, 
Αοβέρδο και Κοσμίδη και τα κόμ
ματα της Αριστερός. Η μαραθώνια 
συνεδρίαση που ξεκίνησε στις 11 
το πρωί και ολοκληρώθηκε στις 9 
το βράδυ κινήθηκε σε ήπιους τό
νους χωρίς εντάσεις ενώ αίσθηση 
προκάλεσε η απουσία της υπουρ
γού Παιδείας Μαριέττας Γιαννά- 
κου που σύμφωνα με τις πληροφο
ρίες κρατήθηκε εκτός διαδικασίας 
από το Μέγαρο Μαξίμου που φο
βήθηκε τυχόν απρόβλεπτες ενέρ
γειες της που θα εκνεύριζαν το 
ΠΑΣΟΚ και μπορούσαν να χαλά
σουν , το συναινετικό κλίμα για την 
αναθεώρηση του άρθρου. Κατά την 
χθεσινή συνεδρίαση ξεκαθάρισαν 
και οι ημερομηνίες των δύο ψηφο- 
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Νέα Δημοκρατία και ΠΑ^ΟΚ τάχθηκαν υπέρ 
της αναθεώρησης του άρθρου 16

• Διαφώνησαν Βενιζέλος, ΔοΒέρδος 
και Κοσμίδης · «Οχι» από ΚΚΕ και £ΎΝ

Προκοπής Παυλόπουλος. Ο κ.Πα- 
ναγιωτόπουλος υποστήριξε πως η 
αναθεώρηση του άρθρου 16 δεν ση
μαίνει εμπορευματοποίησα της 
Παιδείας. Εμείς σας εμπιστευόμα
στε είπε. Αν ο λαός σας επιλέξει για 
κυβέρνηση στις εκλογές και σας δί
νουμε την ψήφο μας να διατυπώ
σετε το τελικό κείμενο για το άρ
θρο 16 χωρίς να υποκύπτετε σε πει
ρασμούς μικροκομματικής λογικής.

Ο κ. Παυλόπουλος ανέφερε ότι 
στην ουσία τα δύο μεγάλα κόμμα
τα συμφωνούν και η πρόταση για 
το άρθρο 16 θα μπορούσε να είναι 
κοινή. Δεν έχουν νόημα τα προ
σχηματικά όχι στην αρχή, για να 
πουν ναι στο τέλος. Συμφωνούμε 
και το ξέρουμε γιατί να ψάχνουμε 
για προσχήματα διαφωνίας και όχι 
για το πώς θα διατυπώσουμε την 
ουσία της διάταξης.

Σε παρέμβασή του ο βουλευτής 
Εύβοιας της ΝΔ Κώστας Μαρκό- 
πουλος ανέφερε ότι είμαστε η μο
ναδική χώρα στην ΕΕ που απαγο
ρεύει με το Σύνταγμά της την ίδρυ
ση μη κρατικών ΑΕΙ. Πρότεινε δε 
για τα μη κρατικά ΑΕΙ οι καθηγητές 
να έχουν τις ίδιες αρμοδιότητες και 
τα απαραίτητα προσόντα με τους
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ψυριυυν ιινυ uu γιννυν vluv v/av 
μέλεια. Η πρώτη θα διεξαχθεί με
ταξύ 22 και 28 Φεβρουάριου και η 
δεύτερη μεταξύ 22 και 28 Μαρτίου. 
Ψηφοφορίες που λύνουν και τα χέ
ρια της κυβέρνησης για να προ
γραμματίσει τις ημερομηνίες αν 
θέλει να κάνει πρόωρες εκλογές.

Τη θέση του ΠΑΣΟΚ εξέφρασε 
από την αρχή ο ειδικός εισηγητής 
Μιχάλης Χρυσοχοΐδης ξεκαθαρίζο
ντας ότι το κόμμα του είναι υπέρ 
της ίδρυσης μη κρατικών, μη κερ
δοσκοπικών πανεπιστημίων υπό 
θεσμοθετημένες προϋποθέσεις και' 
δημόσιο έλεγχο. Υπογράμμισε δε 
πως η αλλαγή του άρθρου 16 κα
τηγορηματικά δεν σημαίνει και 
υποβάθμισα της παιδείας. Όπως 
επεσήμανε το άρθρο 16 δεν προ
στατεύει τη δημόσια παιδεία και 
δεν προστατεύει την Ελλάδα από 
ιδιωτικά πανεπιστήμια αφού σήμε
ρα έχουμε στο έδαφος μας πολλά 
τέτοια. Το ΠΑΣΟΚ τόνισε ο ειση
γητής του ΠΑΣΟΚ, στηρίζει την 
προοπτική δημιουργίας ενός ενιαί
ου εθνικού συστήματος τριτοβάθ
μιας εκπαίδευσης και αυτό πρακτι
κά σημαίνει ότι όσοι μη κρατικοί 
φορείς επιθυμούν να δραστηριο
ποιηθούν στο πλαίσιο αυτό θα υπά
γονται στο καθεστώς και τη λογική 
του δημόσιου αγαθού. Ο γενικός ει
σηγητής του ΠΑΣΟΚ Θόδωρος 

1 ΙάγκαΛος τόνισε οτι δεν είναι το 
άρθρο 16 που δημιουργεί κινδύνους 
και εκτίμησε ότι εάν υπάρξει ιδιω
τικό πανεπιστήμιο θα είναι ένα μι
κρό τμήμα της τριτοβάθμιας εκ
παίδευσης. Ο υπουργός εξαπέλυ
σε σφοδρή επίθεση κατά των κα
θηγητών που τάσσονται κατά της 
αναθεώρησης και ειδικότερα ανα
φέρθηκε σε καθηγητή πανεπιστη
μίου που ανήκει πολιτικά στον ευ
ρύτερο χώρο της αριστερός για το 
οποίο είπε ότι είναι λάβρος κατά 
της αναθεώρησης αλλά παίρνει κο
λοσσιαία ποσά από την ΕΕ για 
έρευνα στο τμήμα του. Διερωτήθη- 
κε δε μήπως το πρόβλημα του είναι 
να μην παίρνει λεφτά το πανεπι
στήμιο αλλά ο ίδιος και θα ήθελε 
να είναι επικεφαλής στο πανεπι
στήμιο που παίρνει τα λεφτά. Ο 
πρώην υπουργός κατηγόρησε το 
φοιτητικό κίνημα ότι είναι εφησυ- 
χασμένο , δεν αμφισβητεί τους δι
δάσκοντες και δεν ζητάει τίποτα 
και πρότεινε ενιαίο ψηφοδέλτιο 
στις φοιτητικές εκλογές.

Από τους διαφωνούντες του 
ΠΑΣΟΚ πρώτος μίλησε ο Ευάγγε
λος Βενιζέλος. Ανέφερε ότι το πρό
βλημα της ελληνικής τριτοβάθμιας 
εκπαίδευσης δεν είναι συνταγμα
τικό και το άρθρο 16 του Συντάγ
ματος δεν αποτρεπει αυτά που 
έπρεπε προ πολλού να γίνουν στο 

οημοσιο πανεπιστήμιο και προτει- 
νε να διατηρηθεί για την επόμενη 
Βουλή η ανάγκη για μια αυξημένη 
πλειοψηφία των 180 ψήφων. Να 
κρατήσουμε είπε την πλειοψηφία 
των 180 στην επόμενη Βουλή, για
τί κάποιος πρέπει να φυλάει τους 
φύλακες πάντα ενώ ανέφερε πα-, 
ράλληλα πως δεν έχει εμπιστοσύνη 
στη ΝΔ ότι θα κάνει αυτά που λέει.

Σχολιάζοντας τη θέση του προ
έδρου του ΠΑΣΟΚ ότι χρειάζεται 
αναθεώρηση του άρθρου 16 για να 
μπει τάξη στο θέμα των κολεγίων, 
ο κ.Βενιζέλος είπε ότι όσοι λένε 
πως μέσω του άρθρου αυτού θα λύ
σουμε θέματα που αφορούν τη λει
τουργία των κολεγίων στην Ελλάδα 
και την υποχρέωση μας να ανα
γνωρίσουμε επαγγελματικά δικαι
ώματα στους κατόχους διπλωμά
των ακόμη και τριετούς φοιτήσεως 
, ή δεν ξέρουν το θέμα ή ψεύδονται 
ενσυνειδήτως. Αλλο πράγμα είπε η 
εθνική έννομη τάξη και άλλο η ευ- 

- ρωπαϊκή κοινοτική έννομη τάξη και 
είμαστε υποχρεωμένοι να αντιμε
τωπίσουμε το θέμα των κολεγίων 
στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής έννο-. 
μης τάξης.

Ο Ανδρέας Λοβέρδος υποστήρι
ξε ότι «δεν υπάρχει κανένας λόγος 
θ.εομικός, πολιτικός ή άλλος που να 
κάνει κάποιον να ουμπλεύσει με 
την πρόταση για αλλαγή και γι' αυ

τό η άρνηση σε αυτό είναι κεντρική 
πολιτική επιλογή» και αυτή θα 
ακολουθήσει. Συμφώνησε ακόμη με 
τον Ευάγγελο Βενιζέλο ότι το θέμα 
των ιδιωτικών κολεγίων λύνεται με 
απλό νόμο λέγοντας ότι το άρθρο 
16 σε καμιά περίπτωση δεν σχετί
ζεται με την ανάγκη ρύθμισης του 
θέματος των παραρτημάτων.

Ο Σωκράτης Κοσμίδης ανέφερε 
ότι η διαφωνία του με την αλλαγή 
του άρθρου 16 είναι επί της ουσίας. 
Το άρθρο 16 είπε δεν αποτελεί 
εμπόδιο για τις αναγκαίες και χρή
σιμες αλλαγές στο εκπαιδευτικό 
σύστημα. Επεσήμανε μάλιστα ότι 
δεν θα είχε αντίρρηση για την τρο
ποποίηση του αν υπήρχε προηγου
μένως αναμόρφωση του δημόσιου 
πανεπιστημίου και πλήρης διευ
κρίνιση του τι ακριβώς θα γίνει. Τέ
λος ανέφερε ότι από τη ΝΔ ζητεί
ται σήμερα «λευκή επιταγή» που 
αύριο μπορεί να είναι επικίνδυνο 
για την παιδεία. Κατά της αναθεώ
ρησης του άρθρου 16 είναι και ο Κί- 
μωνας Κουλούρας με δηλώσεις του 
εκτός της αίθουσας της Επιτροπής 
Αναθεώρησης που τάσσεται όπως 
είπε υπέρ ενός «μεγαλοπρεπούς 
όχι».

Από την πλευρά της ΝΔ το βά
ρος της εκπροσώπησης σήκωσαν ο 
εισηγητής Πόνος Παναγιωτόπου- 
λος και ο υπουργός Εσωτερικών 

αντίστοιχους καθηγητές των κρα
τικών πανεπιστημίων και σημείωσε 
ότι αυτές οι κοινές συνθήκες μαζί 
με την εποπτεία της πολιτείας στα 
προγράμματα σπουδών θα άρουν 
και τις τελευταίες αμφιβολίες.

Για τεράστια πολιτική ευθύνη 
όσων ψηφίσουν την αναθεώρηση 
του άρθρου 16 του Συντάγματος 
και θ’ ανοίξουν -όπως είπε- το δρό
μο στην εμπορευματοποίησα της 
Ανώτατης Εκπαίδευσης, έκανε λό
γο ο εκπρόσωπος του ΣΥΝ Φώτης 
Κουβέλης. ΝΔ και ΠΑΣΟΚ είπε, 
έχουν ουσιαστικά κοινή πρόταση 
για τη συνταγματική δυνατότητα 
ίδρυσης ιδιωτικών πανεπιστημίων, 
και υποστήριξε ότι ψευδώνυμα 
προβάλλεται από τα δύο μεγάλα 
κόμματα ο όρος «μη κερδοσκοπικά 
πανεπιστήμια».

Ο εισηγητής του ΚΚΕ Αντώνης 
Σκυλλάκος είπε ότι υπάρχει ταύτι
ση του ΠΑΣΟΚ και της ΝΔ σε κε
ντρικούς άξονες. Η ταύτιση βρί
σκεται στη λογική ότι και η παι
δεία, η εκπαίδευση πρέπει να υπο
τάσσεται πλήρως στους κανόνες 
της αγοράς και στην ανταγωνιστι
κότητα.

Να μείνει η πλειοψηφία των 180 
για την επόμενη Βουλή πρότεινε 
καί ο ανεξάρτητος Στέλιος Παπα- 
θεμελής.


